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Practice Direction
Pre-Hearing Conferences

This document provides general information about pre-hearing conferences before the Horse Racing Appeal 
Panel (HRAP or Panel).  The procedure outlined in this document is for information only.  It is not a rule 
within the meaning of the HRAP’s Rules of Procedure.  The HRAP may vary its approach to pre-hearing 
conferences, as and where appropriate.

Introduction
The Panel recognizes that pre-hearing conferences can simplify and streamline the hearings process by 
helping parties to plan and prepare in advance of a hearing and by prompting pre-hearing disclosure of each 
party's case.  The effective use of pre-hearing conferences, in particular for the more complicated cases 
that are heard by the Panel, is intended to allow a more efficient and timely resolution of matters before the 
HRAP.  

At the pre-hearing conference, the parties have the opportunity to work with the Panel to: define and narrow 
the issue(s) in dispute; reach agreement on facts; disclose evidence and witness lists; consolidate different 
appeals that raise the same issue; discuss a timetable for the proceedings; share and exchange documents 
and information pertaining to the hearing; decide on the format and conduct of the hearing; and, discuss 
possibilities for the early resolution of the appeal.

Direction or Request to Attend a Pre-Hearing
The HRAP will direct that the parties and/or their representatives attend a pre-hearing conference prior to 
the main hearing where it considers that a pre-hearing conference may assist in the just and expeditious 
disposition of the appeal.  Typically, a pre-hearing conference will occur in “A” hearings (these are cases that 
involve more serious infractions and penalties, and in which three Panel members typically preside), unless 
there are unusual or special circumstances to dispense with a pre-hearing conference.

A party may also request a pre-hearing conference at any time prior to the final resolution of a matter, 
including in those cases where the Panel has not directed the parties to attend a pre-hearing. A party who 
requests a pre-hearing conference shall file a written request with the Panel setting out the reasons for the 
request.

Notice of Pre-Hearing
Where the Panel has granted a party's request for a pre-hearing conference or where the Panel has 
directed that a pre-hearing conference be held the Panel shall notify the parties in writing of the pre-hearing 
conference.

The Notice of Pre-Hearing Conference shall set out the format for the pre-hearing conference (i.e. whether 
it will be in-person, or by telephone or in writing, for instance) and the date, time and location of the pre-
hearing conference.
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Directive de pratique 
Conférences préparatoires à l’audience 

Ce document fournit des informations générales sur les conférences préparatoires à l’audience devant le 
Comité d’appel des courses de chevaux (CACC ou Comité). La procédure décrite dans le présent document 
n’a qu’une valeur indicative. Il ne s’agit pas d’une règle au sens des règles de procédure du Comité. Ce 
dernier peut varier son approche des conférences préparatoires à l’audience, selon les besoins. 

Présentation
Le Comité reconnaît que les conférences préparatoires peuvent simplifier et rationaliser le processus 
d’audience, en aidant les parties à planifier et à se préparer à l’avance et en les incitant à divulguer leur 
dossier avant l’audience. L’utilisation efficace des conférences préparatoires, en particulier pour les affaires les 
plus complexes qui sont entendues par le Comité, vise à permettre une résolution plus efficace et plus rapide 
des questions dont le Comité est saisi. 

Lors de la conférence préparatoire à l’audience, les parties ont la possibilité de travailler avec le Comité pour 
: définir et restreindre la ou les questions en litige; parvenir à un accord sur les faits; divulguer les preuves et 
les listes de témoins; regrouper les différents appels qui soulèvent la même question; discuter d’un calendrier 
pour la procédure; partager et échanger des documents et des informations concernant l’audience; décider du 
format et du déroulement de l’audience; et, discuter des possibilités de résolution rapide de l’appel. 

Directive ou demande de participation à une audience préliminaire 
Le Comité ordonnera que les parties ou leurs représentants assistent à une conférence préparatoire avant 
l’audience principale lorsqu’il estime qu’une conférence préparatoire peut contribuer à un règlement juste et 
rapide de l’appel. En règle générale, une conférence préparatoire à l’audience aura lieu pour les audiences « A 
» (il s’agit d’affaires impliquant des infractions et des sanctions plus graves, dans lesquelles trois membres du 
Comité président généralement l’audience), à moins qu’il n’y ait des circonstances inhabituelles ou spéciales 
permettant de se dispenser d’une conférence préparatoire à l’audience. 

Une partie peut également demander une conférence préparatoire à tout moment avant la résolution finale 
d’une affaire, y compris dans les cas où le Comité n’a pas demandé aux parties d’assister à une conférence 
préparatoire. Une partie qui demande une conférence préparatoire à l’audience doit déposer une demande 
écrite auprès du Comité en exposant les raisons de sa demande. 

Avis de conférence préparatoire à l’audience 
Lorsque le Comité accède à la demande d’une partie de tenir une conférence préparatoire à l’audience ou 
lorsqu’elle a ordonné la tenue d’une telle conférence, elle en informe les parties par écrit. 

L’avis de conférence préparatoire précise le format de la conférence préparatoire (c’est-à-dire si elle se 
déroulera en personne, par téléphone ou par écrit, par exemple) ainsi que la date, l’heure et le lieu de la 
conférence préparatoire. 
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The Notice of Pre-Hearing Conference shall be sent to the parties as soon as practicable following the 
grant of the party's request for a pre-hearing conference or the Panel's direction to attend at a pre- hearing 
conference.

Conduct of Pre-Hearing
A pre-hearing conference may be conducted as an in-person meeting, telephone, video-conference, 
in writing or in some combination of these forms. As a general rule, an electronic (telephone or 
videoconference) pre-hearing shall be conducted unless it is likely to cause prejudice to either of the parties 
or there are other justifiable reasons for not so doing. A Panel member will preside.

Where the parties consent, the Panel member who presides at the pre-hearing conference may hear the 
appeal.

Any settlement discussions between the parties at the pre-hearing conference shall be held confidentially 
and without prejudice to any party.

Issues to Consider at a Pre-Hearing
A pre-hearing conference may be held to deal with any or all of the following:

1.	 identification of parties and other interested persons and the scope of their participation at the hearing;

2.	 issues relating to disclosure and the exchange of information;

3.	 identification and simplification of issues;

4.	 identification of preliminary motions;

5.	 procedural issues including the dates by which any steps in the proceeding are to be taken or started, 
the estimated duration of the hearing and the date that the hearing will start;

6.	 expert witnesses;

7.	 identification of facts or evidence that may be agreed upon;

8.	 settlement of any or all of the issues; and

9.	 any other matter that may assist in the just and most expeditious disposition of the proceeding.

Outcomes of a Pre-Hearing
At the conclusion of the pre-hearing conference, any orders, agreements and undertakings that were 
made by the parties shall be recorded in a memorandum prepared by or under the direction of the member 
presiding at the pre-hearing conference.  Copies of this memorandum shall be provided to the parties as 
well as to the member presiding at the hearing and to such other persons as the member presiding at the 
pre-hearing conference directs.

The orders, agreements and undertakings in the memorandum shall govern the conduct of the proceeding 
and are binding upon the parties to the proceeding unless otherwise ordered by the HRAP.
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L’avis de conférence préparatoire est envoyé aux parties dès que possible après l’acceptation de la demande 
de conférence préparatoire d’une des parties, ou après que le Comité a donné l’ordre de participer à une 
conférence préparatoire. 

Déroulement de la conférence préparatoire à l’audience 
Une conférence préparatoire à l’audience peut se dérouler en personne, par téléphone, par vidéoconférence, 
par écrit ou dans une combinaison de ces formes. En règle générale, une conférence préparatoire par voie 
électronique (téléphone ou vidéoconférence) est organisée, à moins que cette forme de conférence ne soit 
susceptible de causer un préjudice à l’une ou l’autre des parties ou que des motifs valables justifient de ne pas 
procéder ainsi. Un membre du Comité préside. 

Lorsque les parties y consentent, le membre du Comité qui préside la conférence préparatoire peut entendre 
l’appel. 

Toute discussion de règlement entre les parties lors de la conférence préparatoire se déroule de manière 
confidentielle et sous réserve des droits de toute partie.  

Questions à examiner lors d’une conférence préparatoire 

Une conférence préparatoire à l’audience peut être organisée pour traiter l’un ou l’ensemble des points 
suivants : 

	 l’identification des parties et d’autres personnes intéressées et la portée de leur participation à l’audience; 

	 les questions liées à la divulgation et à l’échange de renseignements; 

	 la détermination et la simplification des questions; 

	 la détermination des motions préalables; 

	  les questions de procédure, y compris les délais dans lesquels toute étape de l’instance doit être franchie 
ou entreprise, la durée prévue de l’audience et la date à laquelle l’audience commencera; 

	 les témoins experts; 

	 l’établissement des faits ou des éléments de preuve sur lesquels les parties peuvent se mettre d’accord; 

	 le règlement de toutes les questions en litige ou d’une partie d’entre elles; 

	 toute autre question susceptible de faciliter le règlement juste et rapide de l’instance. 

Résultats d’une conférence préparatoire 
À l’issue de la conférence préparatoire, les ordonnances, accords et engagements pris par les parties sont 
consignés dans un procès-verbal préparé par ou sous la direction du membre qui préside la conférence 
préparatoire. Des copies de ce mémorandum sont fournies aux parties ainsi qu’au membre qui préside 
l’audience et à toute autre personne désignée par le membre qui préside la conférence préparatoire à 
l’audience. 

Les ordonnances, accords et engagements figurant dans le procès-verbal régissent le déroulement de la 
procédure et lient les parties à l’instance, sauf ordonnance contraire du Comité.  
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More Information
For more information about pre-hearing conferences or the appeals process, please consult our Guide to the 
Appeals Process which can be found on the HRAP’s website at www.hrappealpanel.ca.
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Plus d’informations 
Pour plus d’informations sur les conférences préparatoires aux audiences ou sur la procédure d’appel, veuillez 
consulter notre Guide sur les appels devant le CACC qui se trouve sur le site web du Comité à l’adresse www.
hrappealpanel.ca. 
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